
Protokół Nr XII/07
z obrad XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 27 grudnia 2007 roku

Obrady XII sesji Rady Gminy Przywidz otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – Pani 
Krystyna Podgórska, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
Przywitała radnych, Wójta Gminy i pracowników Urzędu Gminy, sołtysów i mieszkańców 
zainteresowanych sprawami Gminy.
Radnych obecnych było 14.
Radny nieobecny – Pan Dariusz Stasiak
Obrady rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 17.30.
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Interpelacje radnych
4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego w 2008 roku  na terenie gminy Przywidz.

2) zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za 
odprowadzenie ścieków do urządzeń gminnych.

3) udzielenia pomocy finansowej oraz zawarcia umowy z Samorządem 
Województwa Pomorskiego.

4) wynajęcia na rzecz osoby fizycznej lokalu użytkowego „apteki”, 
położonego w Przywidzu, ul. Cisowa 4, stanowiącego własność 
Gminy Przywidz.

5) wynajęcia na rzecz osoby fizycznej lokalu użytkowego z 
przeznaczeniem na „gabinet stomatologiczny”, położonego w 
Przywidzu, ul. Cisowa 4, stanowiącego własność Gminy Przywidz.

6) zmiany uchwały Nr X/105/2007 Rady Gminy z dnia 26 października 
2007r. w sprawie zaciągnięcia kredytu z przeznaczeniem na 
wykonanie zadań inwestycyjnych planowanych na 2007 rok.

7) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.

5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
6. Wnioski i oświadczenia radnych.
7. Zakończenie obrad.

Zapytała czy są uwagi do porządku obrad.
Radni uwag nie zgłosili.
Jednogłośnie przyjęto w/w porządek obrad.
ad.2b Przewodnicząca Rady Gminy -  do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy nie 
wniesiono uwag, a więc przyjmujemy protokół bez uwag.
ad.3. Radni nie zgłosili interpelacji.
ad.4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:

1) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego w 
2008 roku na terenie gminy Przywidz.

Pan Jerzy Jusiak – przewodniczący komisji gospodarczej -  na wspólnym posiedzeniu komisji 
gospodarczej i społecznej, komisje wnioskowały o obniżenie ceny żyta przyjmowanej  do 
obliczenia podatku rolnego w 2008 roku z proponowanej 50 zł na 42 zł.



Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o przegłosowanie w/w wniosku.
Za wnioskiem głosowało 14 radnych.
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.
Radni jednogłośnie w/w uchwałę przyjęli. ( 14 za)
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła do realizacji 
w/w uchwałę ( w zał. uchwała Nr XII/ 115/2007)

2) w sprawie zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za 
odprowadzenie ścieków do urządzeń gminnych.

Wójt Gminy – jak co roku Urząd Gminy przygotował projekt uchwały dot. opłat za wodę i 
ścieki. Do stawki wody i ścieków wzięto pod uwagę: amortyzację, koszty bieżące i opłatę za 
środowisko.
Pan Jerzy Jusiak – komisja długo dyskutowała nad propozycjami stawek. Po dyskusji 
skorygowano stawkę za wodę z kwoty 2,45 zł na kwotę 2,20 zł, stawkę za ścieki z kwoty 4,70 
zł  do 2,90 zł ( wzrost o 30gr), ścieki dowożone z kwoty 4,70 do kwoty 2,10 zł ( wzrost o 20 
gr). Zobligowano Urząd Gminy do olicznikowania wszystkich odbiorców.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy są inne pytania?
Nie zgłoszono.
Pani Krystyna Podgórska – przystąpimy do głosowania nad każdą zmianą stawki .
Kto jest za zmianą stawki  wody z kwoty 2,45 zł na kwotę 2,20 zł
Radni przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęli w/w  zmianą.
Kto jest za zmianą stawki za ścieki  z kwoty 4,70 zł do kwoty 2,90 zł 
Za zmianą głosowało 13 radnych, przy 1 wstrzymującym.
Kto jest za zmianą stawki ścieków dowożonych z kwoty 4,70 zł do kwoty 2,10 zł?
Za zmianą głosowało 14 radnych.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę z zmianami.
Przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym  radni podjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XII/ 116/2007).

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej oraz zawarcia umowy z Samorządem 
Województwa Pomorskiego.

Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy – budowa chodnika przy ulicy Gdańskiej, jest to 
kontynuacja z 2005 roku. Inwestorem jest Urząd Marszałkowski w Gdańsku. Od tego roku 
partycypujemy w kosztach budowy tego chodnika. W budżecie na 2008 rok ujęliśmy 
dofinansowanie budowy chodnika w kwocie 100 tys. zł.
Pan Jerzy Jusiak – jaka jest wartość całości inwestycji?
Wójt Gminy – wstępny kosztorys opiewał na kwotę ok. 1,5 mln zł. Na pewno ulegnie 
weryfikacji w 2008 roku, gdyż ceny idą w górę. Partycypacja gminy w kosztach budowy 
chodnika jest niewielka, bo 100.000 zł
Przewodnicząca Rady Gminy -  zapytała czy są inne uwagi?
Radni uwag nie zgłosili.
Pani Krystyna Podgorska – kto jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie
Przy 14 głosach za, radni uchwałę przyjęli.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( uchwała Nr XII/117/2007 w zał.)

4) w sprawie wynajęcia na rzecz osoby fizycznej lokalu użytkowego „apteki” 
położonego w Przywidzu, ul. Cisowa 4, stanowiącego własność Gminy Przywidz.



Wójt Gminy -  zgodnie ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o gospodarce 
nieruchomościami niezbędne jest podjęcie uchwały o dalszym wynajęciu lokalu, który 
wcześniej był wynajmowany na okres 3 lat.
Pan Jerzy Jusiak – Apteka dzieli mieszkańców. Komisja zdrowia nie przygotowała nam, w 
którym kierunku mamy iść. Problem polega na tym w jakim zakresie powinna być 
modernizacja ośrodka zdrowia, jakie przepisy nam pozwalają. Pani Wójt Gminy 
zadeklarowała się, że do końca stycznia da nam odpowiedź w tym zakresie. 
Pani Mirosława Rogowska – w projekcie uchwały został podany termin wynajęcia apteki do 
końca kwietnia  br. a my na posiedzeniu komisji uzgodniliśmy, że przedłużamy do końca 
2008 roku.
Pani Małgorzata Dębska -  mieszkańcy chcą apteki i aby funkcjonował ośrodek zdrowia. Do 
końca stycznia wyjaśni się sprawa, czy może być winda, platforma.
Innych uwag radni nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy – najpierw przegłosujemy zmianę terminu dzierżawy- do 
31.12.2008r. Kto z Państwa radnych akceptuję tę zmianę.
Głosowanie
za – 7 osób, 5 wstrzymało się i 1 przeciw.
Glosowanie powtórzono
za- 8 , 5 wstrzymujących i 1 przeciw.
Przewodnicząca Rady Gminy -      kto jest za przyjęciem w/w uchwały ze zmiana terminu 
dzierżawy do 31.12.2008 rok.
Głosowanie
za- 8 , wstrzymujących – 6, przeciw- 0
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr XII/118/2007)

5) w sprawie wynajęcia na rzecz osoby fizycznej lokalu użytkowego przeznaczeniem na 
gabinet stomatologiczny, położonego w Przywidzu ul. Cisowa 4, stanowiącego 
własność Gminy Przywidz.

Wójt Gminy –  tutaj jest podobna sytuacja jak przy poprzedniej uchwale.
Pan Jerzy Jusiak -  przedstawił pozytywna opinie komisji gospodarczej do w/w projektu 
uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy -   poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 12 głosach za i 2 wstrzymujących, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała nr 
XII/119/2007).

6) w sprawie zmiany uchwały Nr X/105/2007 Rady Gminy Przywidz z dnia 26 
października 2007 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu z przeznaczeniem na wykonanie 
zadań inwestycyjnych planowanych na 2007 rok.

Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  w wyjaśnieniu powiedziała, że w październiku 
Rada podjęła uchwałę o zaciągnięciu długoterminowego kredytu i otrzymaliśmy pozytywną 
opinię RIO o możliwości spłaty kredytu. W związku z prowadzonym postępowaniem 
przetargowym, deklarowaliśmy bankom doprecyzować zapis dotyczący uwzględnienia okresu 
karencji.
Pan Jerzy Jusiak – opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Uwag radni nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za-11, wstrzymujące 3 , przeciw-0



Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji.( w zał. uchwała Nr XII/120/2007).

7) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.
Skarbnik Gminy – uzasadniła zmiany w dochodach i wydatkach w budżecie na 2007 rok ( w 
zał.)
Radni uwag nie wnieśli.
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą
za – 11, wstrzymujące – 3, przeciw -0
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XII/121/2007).

5. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Lucjan Kotyński – dyrektor GZOZ odczytał oświadczenie  w sprawie przedłużenia 
dzierżawy pomieszczeń w Gminnym Ośrodku Zdrowia na Aptekę. ( w zał.)
Dodał, że wg wymogów unijnych na piętrze nie może być żadna poradnia. Inspektor ds. 
budowlanych p. Dziemiński mówił, że wysokość pomieszczeń musi wynosić powyżej 2,5m, 
ale dokładne dane otrzymamy na piśmie. Także jeśli nie zrobimy Poradni K i Dziecięcej na 
dole, NFZ nie podpisze z nami umowy, a więc nie będziemy mogli dla Państwa świadczyć 
usług zdrowotnych, w związku z tym  Państwo będziecie musieli jeździć do Kolbud czy 
Nowej Karczmy.
Pan Jerzy Jusiak – jest jeden projekt modernizacji ośrodka, który nie ma apteki. Do końca 
stycznia ma wszystko się wyjaśnić. Musimy znać alternatywne rozwiązanie tej sprawy.
Pan Zbigniew Elwart – mieszkaniec Trzepowa -  jaki był sens podejmować tę uchwałę
 skoro nie wszystko jest wyjaśnione odnośnie powierzchni.?
Pan Jerzy Jusiak – ponieważ jest uchwała o wynajęciu gabinetu stomatologicznego. Nie ma to 
znaczenia z punktu modernizacji ośrodka, bo inaczej w kwietniu będziemy podejmować 
uchwałę o przedłużeniu dzierżawy dla apteki.
Pan Zbigniew Elwart – jeśli okaże się, że u góry pomieszczenia są za niskie i nie mogą być 
gabinety, to Rada będzie wycofywać uchwałę?
Pani Małgorzata Dębska -  będziemy wiedzieć już w styczniu.
Przewodnicząca Rady Gminy – bardzo  Państwa przepraszam, tego rodzaju dyskusje można 
prowadzić na forum towarzyskim. Na każde pytanie można uzyskać odpowiedź na 
posiedzeniach komisji. Na sesji jeśli odpowiedź nie zadawala, uściślimy je na piśmie.
Pan Zbigniew Elwart -  pytał o kredyt. Na jakie cele inwestycyjne zaciągnięto kredyt, z 
uwzględnieniem sum?
Pani Skarbnik – poinformuję Pana na piśmie.
Pan Zbigniew Elwart -  czy do tej pory nic nie zostało wykorzystane?
Pani Skarbnik – odpowiedź otrzyma Pan na piśmie.
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty – po zapoznaniu się z projektem budżetu na 2008 
rok, zwrócił się o dokonanie zmian w dziale Kultura Fizyczna i Sport a w szczególe  budowa 
boiska sołeckiego w Klonowie Dolnym.( pismo w zał.)
Pan Tadeusz Waloch – mieszkaniec Borowiny – Trzepowo było objęte programem, gdzie 
miał być budowany kolektor. Kiedy będzie budowany kolektor w Trzepowie.
2) czy nie można od razu rozwiązać problem apteki i Ośrodka Zdrowia aby były gabinety i 
apteka?
Wójt Gminy – opracowana jest koncepcja uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej w 
gminie. Wnioski będziemy mogli aplikować do RPO na przełomie września i października. 
Wniosek będzie podzielony na 2 części. Jeden etap będzie dotyczył wodociągów i 



modernizacji hydroforni zaś drugi kanalizacji o długości 35 km.. We wniosku ujęte jest 
również min. Trzepowo, Gromadzin, Jodłowno.
2) Gminny Ośrodek Zdrowia, aby funkcjonować zgodnie z litera prawa, powinien mieć 
wszystkie poradnie na parterze bądź zainstalowaną windę Powstały niejasności, po spotkaniu 
radnych z pracownikami GZOZ-u.Nie wiedziałam, że to ja mam zebrać opinię SANEPID-u i 
pozostałych podmiotów. W związku z tym przygotuję do końca stycznia te informacje i 
przedstawię radzie .  Jeśli będzie tam funkcjonować apteka, ogłoszę konkurs ofert na Aptekę
Pan Wiesław Spisak – otrzymał odpowiedź od Pana Stanglewicza w sprawie wody 
popłucznej przy hydroforni w Starej Hucie i zapewnienie, że ta sprawa uregulowana będzie w 
2008 roku. W planie budżetu na 2008 roku nie ma środków na ten cel. Pan Stanglewicz nie 
pracuje już w Urzędzie ale istnieje chyba ciągłość władzy.
Wójt Gminy – odpowiedź otrzyma Pan na piśmie.
Pan Wiesław Spisak – kiedy będzie analizowany budżet na 2008 rok?
Przewodnicząca Rady Gminy – Przewodniczący komisji zadecydują kiedy będą posiedzenia 
komisji, na których radni będą analizować budżet. Informacja będzie podana do wiadomości 
publicznej.
Pan Zbigniew Elwart – czy na komisjach mieszkańcy będą dopuszczeni do głosu?
Przewodnicząca Rady Gminy -  tak. Mieszkańcy nie mają prawa głosować.

ad.6. Wnioski i oświadczenia radnych.
Pan Jerzy Jusiak-  przypomniał o dyżurach przewodniczących komisji, które są w każdą środę 
i tam można zgłaszać swoje problemy. Jak do tej pory nikogo z mieszkańców nie było.
Przewodnicząca Rady Gminy – dodała, że przewodniczący komisji pełnią dyżury w każdą 
środę od godziny 16-tej do 17-tej a Przewodnicząca rady Gminy przyjmuje w każdy 
poniedziałek od godziny 10-tej do 14-tej.
Pan Sławomir Plichta – w przyszłym budżecie należy ująć zakup tablic z nazwami ulic, gdyż 
te stare tablice pospadały.
Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała życzenia świąteczne, które wpłynęły do Rady 
Gminy. Są to życzenia od Stowarzyszenia Kombatantów Polskich o/w Przywidzu, Burmistrza 
i Przewodniczącego Miasta Pruszcza Gdańskiego, od Zespołu Szkół  w Przywidzu, Szkoły 
Podstawowej w Trzepowie z Gminnego Ośrodka Opieki Społecznej. Podziękowała za 
życzenia oraz złożyła życzenia noworoczne. Na Nowy Rok, proszę przyjąć życzenia pogody 
ducha, jak najmniej problemów, szampańskiej zabawy, uciech umiarkowanych, pogody, 
słońca.
ad.7. Przewodnicząca Rady Gminy- zakończyła   obrady XII  zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za przybycie.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała; G. Pożoga


